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Beslutningsreferat Bestyrelsesmøde  

11/10 2023 kl. 17.00 – 20.00 

Tilstede Navn Underskrift 

+ Jørgen Lassen  

- Henrik Kristiansen  

+ Christa Skelde  

+ Karen Møller Winther  

- Anja Kamp Damsgaard  

+ Karl Plougstrup-Petersen  

+ Daniel Nakskov  

- Rikke Tjell Frees  

+ Søren Spanggård Petersen  

- Jane Pedersen  

+ Olav Lund  

+ Stine Knudsen  

+ Maja Greve  

 

Emne 

1.  Velkomst ved formand 
 

2.  Godkendelse af dagsorden 
 

3.  Godkendelse og underskrivelse af referat fra sidste møde 

4.  Nyt fra formanden 
 
Møde med familien Kramer. 
 
Bestyrelsesmiddag/kur med ægtefæller 15. marts 2024 
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5.  Direktørens orientering: 
 

- Generel status – orientering: 
Unge og trivsel fylder meget i alle afdelinger 
Vi vil gerne have flere elever i friskole 
Frafaldet i efterskoleverden er pt 15%, ikke aktuelt hos os, men vi har set 
et større frafald end tidligere  
Regeringens snak om folkeskolereform, mere praksisfaglig undervisning. 
Vi er godt med i forhold til faglokaler mm. 
 

- Personaleinfo: 
Personalearrangement 27. oktober med status, inspiration udefra og 
social spisning m.m. 
 
24. november julefrokost + åbent hus for forældre m.m. (visning af nye 
lokaler) 
 

- Markedsføring: 
Friskole + kursus + ekstra fokus på musiklinjen i efterskolen 
 

- Økonomi/revision: 
SU møde i dag med afdelingsledere, TR og AMR italesættelse af den 
økonomiske situation. Mangler indtægter fra manglende elever.  
 

- Nabohus: 
Møde med familien Kramer. Budgetåret afsluttes og i det kommende 
laves en reel handel (der har været flere scenarier i spil). En aftale om 
prisen er ved at nærme sig. Evt. med henblik på at lave en eller to 
tjenesteboliger, vuggestue opstart etc. Grunden bag det røde hus + det 
røde hus rives ned og der laves parkeringsplads. 
 

6.  Information fra afdelingerne: 
 

- Generel status: 
Efterskolen: forældreweekend og efterskolernes dag (450 familier på 
besøg og på dagen 111 indskrivninger). Er fyldt op næste år, pånær på 
musiklinjen. Gode linjeture. 
 
Friskolen: projektdage med vil natur. I november laver vi 
tilfredshedsundersøgelse. Nogle familier har svært ved at betale 
regningerne, vi går med dialogen og taler med dem. Ofte har vi 
udfordringer med betalingen af sidste måned (juli), når elever stopper – vi 
går nok tilbage til 11 rater igen.  
 
Børnehaven: Maja er inviteret med i aften. 
 
Kursus: kører fint, regner med ca. 600 kursister. Stor succes med de 
praktiske kurser. 
 
Nye elever i friskolen godtkendt 
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7.  Nyt fra medarbejderrepræsentant: 
 
Godt med de nye tilbygninger, folk er tilfredse.  
 

8.  Byggeri: 
 

- Status: 
Vi var rundt og se alle de nye bygninger. Der er nogle få småting der ikke 
er i orden, vi vil gerne have det hele færdigt. Pedellerne Henrik og Lars 
hjælper til og er gode at sparre med.  

 
9.  Børnehaven: 

 
- Præsentation ved Maja Greve: 

Årsnorm 28 børn, 6 personaler (4 faste og 2 medhjælpere/unge) 
Motorik – krop og bevægelse gennem leg, i hallen, mindfulness 
Samarbejde med både friskole og efterskole 
Overgangen til skoledelen, samarbejde med Anette 0. kl./Mette pædagog 
 
Krav politisk/Vejle Kommune: nyt koncept med en pædagogisk rådgiver 
tilknyttet, man kan sparre med. Vi kan dog ikke søge støttetimer mere, 
dog tildeles inklusionstimer 10 timer ugentligt. AKT-konsulent + 
sprogvejleder mm. ligger nu blandt eget personale. Alle ønsker om andre 
tiltag skal igennem den pædagogiske rådgiver – det tager utrolig lang tid 
nu og går ud over børn og familierne. Oplever af og til, at rådgiverne ikke 
kommer ud og ser børnene. Vi får ros af TCBU. 
 
Børn og forældre 2023: halvdelen af vores børn er sårbare på den ene 
eller anden måde. Nu reagerer børnene hos os, og har udfordringer med 
kravssætning og børnene er ofte usikre – er det ikke perfekt, crasher det. 
Vi skal lære børnene at lege. Vores forældre er også usikre og har svært 
ved at træde i karakter. Alt er til forhandling og børnene er ikke 
selvhjulpne. Flere søger os, fordi de ikke trives der hvor de er. 
 
Skal vi turde blandes os og ’opdrage’ forældrene?  
 
Ros til personalet, der er meget omstillingsparate. Forældrene viser os 
stor tillid. Mange hører, at Balle er et godt sted at være. Stor tilgang. 
 

- Visioner: 
Vil gerne udvikle og blive dygtige. 
Vuggestue: gover god mening i forhold til vores kultur. Vuggestue i 
børnehavens lokaler. Børnehave i pavilloner/nye bygninger i mindre rum 
à skabe mere ro og plads til udvikling. 
 

- Spørgsmål fra bestyrelsen til Maja og Søren: 
Debat om samfundstendenserne vedr. børn, forældre og politikere.  
Vigtigt at kigge ind i forskningen. 
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10.  Ny økonomiansvarlig: 
 

- Gennemgang af proces ved Søren: 
Jane sagde op sidste fredag. Jobopslag med deadline 20. oktober, 
samtaler efterfølgende uge. Vi vil få brug for hjælp til at køre særligt løn. 
 
Pt 10 ansøgere. 

 
- Konsekvens for organisationen: 

Janes TAP-ansvar uddelegeres til os andre, så der ansøges en, der kan 
gå helt ind på økonomidelen.  

 
11.  Evt. 

Husk at bestille julegaver. 
 

 
 
 
 
 


